
 

 

 

Referat til skolebestyrelsesmøde onsdag 15. marts 2023 
 

HUSK: Formøde for forældrevalgte bestyrelsesmedlemmer kl. 16.00 – 17.00 

Sted: Marstal Skole, 

Lærerværelset 

Tidspunkt: kl. 17.00 – 19.00 

Referent:  

Deltagere: Carina Gullendorf, Mette Stjernholm, Anne Katrine Vig, 

Kathrina Haugaard, Lea Storm, David Brandenhof, Hanne Pia 

Kølleskov, Heidi Priebe, Malthe Rasmussen, Anders Kristiansen, Steen 

Agersø, Pia Justesen, Lisbeth Rissum, Karsten Solberg, Charlotte Kisby 

Afbud: Mai My Humaidan, Karin Jonge 

Fraværende: 

Dagsorden  

Hvad handler punktet om, er der 

særlige ansvarlige, gæster og er det 

til orientering (O), drøftelse (D) eller 

beslutning (B) 

Tid 

Estimere

t tid til 

punktet 

Referat 

Opsummering af orienteringen/drøftelsen, 

konklusion på beslutning, angivelse af evt. 

ansvarlig og evt. deadline. 

Formidling 

Til hvem, af 

hvem og 

hvordan? 

1. Valg af ordstyrer (B) 

 

2 min Pia  

2. Godkendelse af 

dagsorden (B) 

 

2 min Godkendt  

3. Godkendelse af referat (B) 

 

3 min Godkendt  

4. Status på kommunale 

besparelser (O) 

- Se uddybende 

bemærkninger 

15 min Karsten orienterede om processen i fase 2 

besparelser, hvor skolen skal kommentere 

på en række områder inden den 20/3. 

Skolen skal bl.a. kommentere på 

benchmark-analyser, en analyse af 

indtægter og udgifter, kan og skal opgaver, 

medarbejderantal og fravær. 

 

5. 

 

Status på 

Kontaktforældre+ 

mobilregler (O) 

15 min David orienterede om at han havde deltaget 

i dagens fællesmøde, og havde orienteret 

om nye tiltag for en mere aktiv inddragelse 

af kontaktforældrene. Der var god 

feedback. 

Mobil-arbejdsgruppen har holdt et 

indledende møde med Andreas Linderoth, 

der baserer sin viden på baggrund af 

forskningsbaseret evidens og erfaringer fra 

600 andre skoler. 

 



 

 

Der er udsendt et skriftligt oplæg til en 

mulig mobilpolitik til medarbejdergruppen, 

hvor det er muligt at komme med en skriftlig 

tilbagemelding. 

Andreas kommer og holder et oplæg for 

hele medarbejdergruppen, hvor det bliver 

muligt at komme med kommentarer til mobil 

politikken. 

Det blev aftalt at processen justeres, så 

endelige regler først vedtages efter at dette 

oplæg er afholdt. 

 

6. 

 

Navngivning SFO + evt. 

skole (O/D/B) 

- Se uddybende 
bemærkninger 

30 min Vi er orienteret om, at der formentlig kan 

ventes en justering af opgaven (se 

bemærkninger) i forhold til skolens 

navngivningsproces. At KSU efter deres 

næste møde kan forventes at komme med 

et nyt udspil til skolebestyrelsens opgave i 

den forbindelse.   

Sagen blev drøftet, og SB stemte om 

hvorvidt der på nuværende tidspunkt skulle 

fremsendes kommentarer til KSU, (se 

forslag fra Steen og Pia)/ en anbefaling,  

eller om man skulle afvente et videre udspil 

fra KSU efter deres næste møde. 

9 stemte for at afvente et nærmere udspil, 1 

undlod at stemme. 

 

Der er sideløbende ønske om et nyt navn til 

den nye SFO. Børn og voksne får mulighed 

for at komme med gode ideer. Forslagene 

skal sendes til en kommunal postkasse 

inden den 31/3. Opslaget er annonceret i 

Ugeavisen. Mads Boeberg Hansen, Kimma 

Vingaard Thomsen og Charlotte Kisby 

gennemgår de indkomne forslag og træffer 

en beslutning. 

 

 

7. Meddelelser (O) 

 Elevrådet 

 Skolens leder 

 Medarbejder-
udvalget 

 SFO 

 Formand 
- Se uddybende 

bemærkninger 

20 min Elevrådet: 

Elevrådet er ved at planlægge to fester for 

eleverne, en for 0-5 klasse og en for 6-10 

klasse. 

De er glade for igen at kunne lave revy til 

sidste skoledag og planlægningen er i fuld 

gang. 

 



 

 

 

 

 

Skolens Leder:  

Der har på dagens fællesmøde været 

evaluering af featureugen Ærø Skoleby.  

Der var generelt positive tilbagemeldinger, 

det har været en god uge både for elever 

og ansatte. 

 

MEDudvalget: 

Der har lørdag den 25. februar været 

afholdt en temadag om konflikthåndtering. 

Det var en meget udbytterig dag, som det 

er planen at følge op på i nær fremtid. 

 

SFO:  

Det forventes at afleveringsdagen på den 

nye SFO bliver fredag den 21/4. Herefter er 

der en uge hvor der er mulighed for at 

udbedre fejl og mangler. Det forventes at 

man kan flytte inventaret fra de to SFOer i 

den første uge i maj og i den efterfølgende 

uge tage imod børnene i de nye rammer. 

Der vil blive lavet en officiel indvielse og et 

åbent hus arrangement i forbindelse med 

åbningen. 

 

Formanden:  

Spørgsmålet om skolen skal have nyt navn 

har fyldt meget og formanden har fået 

mange henvendelser omkring emnet. 

Formanden ønsker en evaluering af 

featureugen til næste møde i SB. Hun 

syntes det var en fantastisk oplevelse at 

besøge Ærø Skoleby, selv om der var 

mange mennesker på lidt plads. 

Der var god information til forældrene om 

ugen både op til under featureugen. 

8. Eventuelt (O) 

 

5 min Mette har modtaget et forslag til et foredrag 

om forældresamarbejde og spørger ind til 

økonomien ved en evt. afholdelse af et 

sådant eller lignende arrangement. Det 

 



 

 

videresendes til KS og de øvrige 

medlemmer i SB. 

 
 

 
Uddybende bemærkninger: 
 
 
Bemærkning til punkt 6: Navngivning SFO + evt. skolenavn (O) 
På baggrund af beslutning fra KSU-møde 21. februar vedr. skolens og SFO’ens navn (referat vedhæftet som 
bilag) har der været afholdt et møde med deltagelse af:  
Charlotte, Karsten, David og Katrine, Mads Boeberg Hansen, Kimma Vingaard, og Annemette Laursen med 
henblik på at få opgaven yderligere præciseret.  
Navngivning SFO: Det blev aftalt at SFO’ens navn udskilles fra evt. drøftelse om skolens navn.  
På mødet blev det besluttet, at der afholdes en åben konkurrence, hvor alle borgere opfordres til at komme 
med ideer til navn til den nye SFO. Forslagene behandles i Kultur- og Socialudvalget i dialog med lederen af 
SFO’en, hvorefter sagen afgøres endeligt af Kommunalbestyrelsen.  
Konkurrencen offentliggøres i næste uge. Beslutning om navnet skal være på plads til indvielsen af SFO’en 
 
Skolens navn: Under en drøftelse af formålet med et evt. nyt navn til skolen, blev det præciseret at Mads’ 
forslag om nyt navn bundede i et ønske om at skolen skulle have en skarpere profil bl.a for at understøtte 
bosætning. For at sikre at den opgave der bliver stillet fra KSU til skolebestyrelsen, er tilstrækkelig 
præciseret, har Mads efterfølgende meddelt at han ønsker tage punktet op på næste møde i KSU (21/3). 
Altså med henblik på yderligere præcisering af opgaven, hvor fokus rettes mod generel profilering og ikke 
udelukkende på skolens navn. 
Derfor behandles spørgsmålet evt. nyt navn til skolen jf. KSU referatet ikke på dette SKBmøde, da der 
således er mulighed for at opgaven ændres i forhold til beslutningen fra KSU-mødet.    
Formanden forslår derfor også at det af Steen og Pia fremsendte forslag (vedhæftet som bilag) også først 
behandles på vores næste møde, hvor der vil ligge en afklaring på hvad KSU ønsker skolebestyrelsens 
holdning og input til.   
 
Forslag fra Steen Agersø og Pia Justesen (D/B) 
Fremsendt på mail 28. februar 2023: (Forslaget vedlagt som bilag) 
Vi ønsker som medarbejderrepræsentanter at fremsætte et alternativt forslag til skolebestyrelsen i forhold 
til behandlingen af forslaget om en ændring af skolens navn. 
Vi oplever siden forslaget kom offentligt frem, at kolleger diskuterer og taler hårdt til hinanden. Vi oplever, 
at elever ligefrem bliver uvenner pga. forskellige holdninger. 
Vi har i elevgruppen, personalegruppen og i skiftende skolebestyrelser brugt år på at skabe en kultur, hvor vi 
på skolen ”trækker på samme hammel”. 
Derfor vil vi meget gerne fremsætte vedhæftede alternative forslag, som naturligvis kan rettes til i forhold til 
ordlyd. 
Vi vil gerne have det på næste møde, alternativt afholde et møde om indholdet før, hvis det skulle være 
nødvendigt. 
Vi agter ved førstkommende lejlighed at orientere vores kolleger om, at vi har fremsendt forslaget. 
 

 

 

https://dagsordener.aeroekommune.dk/vis?id=3a952025-ede6-4998-8a41-e3e796d4fc8c


 

 

 

 


